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 zخبر

سپاهان چرا قهرمان 
نشد؟

 امسال سپاهان تیم 
خوبی بود و بهترین 

بازی ها را در برابر 
حریفان انجام می داد، 

هم بابرنامه بود و 
هم در برابر حریفان 

از تاکتیک های خوبی 
استفاده می کرد. از 
داوری متضرر شد و 

البته در برخی بازی ها 
هم خیلی راحت عقب 
می کشید و در نتیجه 

امتیاز از دست می داد. 
تیم های بزرگ و مدعی 

نباید از گل زدن سیر 
شوند و عقب کشیدن 

برای تیمی که می خواهد 
مدعی باشد و به 

قهرمانی برسد، سم 
است و سپاهان را این 

سم از پا درآورد.

ZOOM

در آینه لیگ
فوتبال ایران

خط و نشان نصرتی 
برای احمد نور و 

رونالدو
محمــد نصرتــی مربــی تراکتــور در 
مــورد رویارویی با شــباب الاهلی و 
احتمــال تقابــل با النصــر و رونالدو 
مــی گویــد: »مــن احتــرام زیــادی 
بــرای تیــم شــباب الاهلــی قائلــم، 
آنهــا قهرمــان امــارات هســتند و 
ملی پــوش عزیــز فوتبــال ایــران، 
احمــد نوراللهــی هــم آنجــا حضــور 
دارد. البتــه بایــد منتظــر شــویم و 
ببینیم آنها پلی آف خود را خواهند 
بــرد یــا خیــر. مــا تمــام تلاش مــان 
را خواهیــم کــرد تــا بــازی پلــی آف 
خودمــان را ببریــم و بــه مرحلــه 
گروهــی برســیم، آنجــا دیگر فرقی 
نــدارد بــا النصر همگروه شــویم یا 
الهــلال، رونالدو یــا هر بازیکنی که 
باشد، با یک تیم بزرگ، قدرتمند، 
پرهــوادار و با انگیزه به نام تراکتور 

رودررو خواهــد شــد.«

احتمال واگذاری 
امتیاز خلیج فارس 

ماهشهر
لــک  ما ی مهــر  محمد هــد  مجا
باشــگاه خلیج فــارس ماهشــهر 
دربــاره احتمــال واگــذاری امتیــاز 
این باشــگاه می گوید: »مسئولان 
ماهشــهر اصــلاً نمی خواهنــد بــا 
مــا جلســه ای پیرو تعییــن تکلیف 
وضعیــت تیــم داشــته باشــند زیرا 
حتــی حاضــر نشــدند جلســه ای 
برگــزار کننــد. در واقــع هیچ وقــت 
صدای ما را نشــنیدند و البته بهتر 
اســت بگویــم نخواســتند صــدای 
مــا را بشــنوند. بایــد بگویــم فقــط 
تــا پایــان هفتــه منتظر مســئولان 
شــهر می مانیــم تــا پــای کار بیایند 
و بــه خلیج فــارس کمــک کننــد تــا 
مجبور نشویم امتیاز را بفروشیم. 
از مســئولان می خواهیم به مردم 
ماهشــهر پشــت نکننــد و دنبــال 

حاشــیه نباشــند.«

شانس خیلی 
کم نساجی برای 

میزبانی
ز  ا یکــی  جی  نســا ه  شــگا با
باشــگاه هایی اســت که توانســته 
مجــوز حرفــه ای را جهــت حضــور 
ســیا در  نــان آ لیــگ قهرما در 
فصــل پیــش رو کســب کنــد، امــا 
ایــن تیــم بــرای میزبانــی از رقبــای 
آســیایی اش بــا چالش های زیادی 
روبــه رو اســت .ورزشــگاه شــهید 
وطنــی به عنوان ورزشــگاه میزبان 
نســاجی در لیگ برتر معرفی شــد 
و قائمشــهری ها پــس از تعویــض 
چمــن ایــن ورزشــگاه در فصــل 
نســتند بازی هــای  گذشــته توا
خــود را در خانــه برگــزار کننــد، امــا 
ورزشــگاه قدیمــی وطنــی جهــت 
کســب مجوز برای لیگ قهرمانان 
آســیا ایرادهــای زیــادی دارد و بــا 
وجــود اینکــه حــدود 20 روز زمــان 
باقــی مانــده اســت تــا نماینــدگان 
AFC بــرای بازدیــد از آخریــن 
شــرایط ورزشگاه شــهید وطنی به 
قائمشــهر برونــد هنــوز ایرادهــای 
پرتعــداد ایــن ورزشــگاه پــا بــر جــا 
باقــی مانــده و هیــچ تغییــر مثبتی 
ایجاد نشــده اســت و بعید به نظر 
می رســد که در روزهــای آینده هم 
اتفــاق خاصــی بیفتــد، چــون برای 
تأییــد AFC حداقــل بــه زمانــی 
دو ماهــه نیــاز اســت. بــر همیــن 
اســاس باشگاه نساجی، ورزشگاه 
نقــش جهان اصفهــان را به  عنوان 
ورزشــگاه جایگزین بــرای میزبانی 
از رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 

معرفــی کــرده اســت.

بیســت و دومیــن دوره لیــگ برتر فوتبال 
کشــورمان بــا قهرمانــی پرســپولیس بــه 
پایــان رســید و البتــه مدعیانــی مثــل 
ســپاهان و اســتقلال هــم دوشــادوش 
پرســپولیس بــرای قهرمانــی جنگیدنــد و 
در نهایــت ایــن سرخپوشــان بودنــد کــه 
توانســتند قلــه ایــن دوره از رقابت هــا را 
فتح کنند و به قهرمانی دست پیدا کنند. 
رحمــان احمــدی پیشکســوت فوتبــال 
کشــورمان کــه ســابقه بــازی در تیم هــای 
پرســپولیس و اســتقلال و همچنیــن 
تیــم ملــی فوتبــال کشــورمان را دارد، این 
روزهــا خــارج از گود بهتــر می تواند درباره 
قهرمانــی لیــگ برتر، عملکرد ســپاهان و 
شــرایط ایــن روزهــای فوتبــال کشــورمان 

صحبــت کنــد. او معتقــد اســت فوتبــال 
کشــورمان نیاز به بازبینی و تغییر شرایط 
دارد و بایــد بــا فوتبــال دنیــا پیــش بــرود.

 
به عنوان سؤال اول، می خواهیم 
بدانیم چه چیزی باعث قهرمانی 

پرسپولیس شد و البته دلیل 
ناکامی سپاهان چه بود؟

در هــر دوره ای از رقابت هــای لیــگ 
برتــر، معمولاً در تعییــن قهرمان، خیلی 
چیزهــا تأثیرگــذار اســت. در همیــن 
فصلــی کــه بــه تازگی تمــام شــد، رقابت 
ســنگینی بیــن برخــی تیم هــا از جملــه 
پرســپولیس، ســپاهان، اســتقلال و... 
بــرای کســب قهرمانــی وجــود داشــت و 
شــاهد بودیــم که حتــی تیم هایــی مثل 
گل گهــر ســیرجان هــم توانســتند در 
مقطعــی بــه صــدر جــدول دســت پیــدا 
کننــد. این نشــان می دهد کــه قهرمانی 
در لیــگ برتــر مثــل ســال های گذشــته 
آســان نیســت و کوچکتریــن مســأله 

می توانــد باعــث قهرمانــی یــک تیــم و 
برعکــس ناکامــی دیگــر تیم هــا شــود.

واقعاً این شرایط در این دوره از 
رقابت ها کاملاً مشخص بود و به 
اصطلاح رقابت ها میلیمتری بود.

دقیقاً، در چنین شرایط خیلی نمی توان 
روی نکات فنی و عملکرد تیم ها، بحث 
و گفت و گــو کــرد، یعنــی تیم هایــی کــه 
مدعــی بودنــد، واقعــاً فاصلــه زیــادی از 
نظــر فنــی و حتــی شــرایط روحــی بــا هم 
نداشــتند و در هــر هفتــه شــاهد نتایــج 
پرنوســانی بودیــم. در چنیــن شــرایطی 
معمــولاً موضوعات دیگــری قهرمانی را 
رقــم می زنــد و متأســفانه در فوتبــال مــا 

ایــن مســائل کم نیســتند.
با این شرایط باید وارد حاشیه ها 

شویم تا متن فوتبال و برای 
پیدا کردن دلیل قهرمان شدن 
پرسپولیس و یا قهرمان نشدن 
دیگر تیم ها، به حواشی فوتبال 

سر بزنیم؟

نه اتفاقاً من فکر می کنم این شرایط در 
متــن فوتبال کشــورمان اســت و وظیفه 
مســئولان فوتبــال اســت کــه فکــری به 
حــال ایــن قضایــا بکننــد. مــن فقــط بــه 
داوری فوتبــال اشــاره می کنــم، چنــد 
سال است که در فوتبال دنیا از بازبینی 
صحنه های حســاس اســتفاده می شود 
و خیلی از اشتباهات داور با این شرایط 
اصلاح می شــود، ولی ما همچنان چوب 
این اشــتباهات در فوتبال را می خوریم. 
در مصاحبــه ای گفتــم کــه داوری در 
قهرمانــی تأثیرگــذار اســت و متأســفانه 
همــه بــه جنبه منفی قضیه توجه و نگاه 
کردنــد، در حالــی کــه بحث مــن این بود 
که باید فوتبال کشــورمان با شــرایط روز 
دنیــا پیــش بــرود و نباید همچنــان چند 

ســال از دنیــا عقب باشــیم.
یعنی امسال هم داوری در 

قهرمانی تأثیر داشت؟
بلــه، بهتر اســت بپذیریم کــه این طوری 
حــق برخــی تیم هــا ضایــع می شــود، 

حتــی تیم هایــی کــه ممکــن اســت در 
مقطعــی ایــن شــرایط بــه سودشــان 
باشــد، در مقطــع دیگــری به ضررشــان 

تمــام می شــود.
البته پرسپولیس این قهرمانی را در 

جام حذفی هم تکرار کرد.
مبارک هواداران پرسپولیس، من حرفم 
این است که شرایط را طوری باید آماده 
کنیــم کــه تیم ها با خیال راحت به زمین 
وارد شــوند و فوتبالشــان را بــدون هیــچ 
شــائبه ای برگزار کنند و مطمئن باشــند 

کــه حقی از آنها ضایع نمی شــود.
حرف آخر؟

تــا وقتــی در فوتبــال و بخصــوص لیــگ 
برتــر نتوانیــم شــرایط حرفــه ای مهیــا 
کنیــم، نمی توانیــم مدعــی باشــیم کــه 
نتایــج در زمیــن رقــم می خــورد و نبایــد 
انتظــار داشــته باشــیم کــه لیــگ برتــر 
نقــش خــودش در تأمیــن تیــم ملــی را 
ایفــا کنــد و بازیکنانــی را در ســطح تیــم 

ملــی معرفــی نمایــد.

 zمصاحبه

ســیدمهدی رحمتــی دربــاره جدایــی 
لومینیــوم  توافقــی از هدایــت تیــم آ
اراک می گویــد: » بعــد از نزدیــک بــه 
۱۵ مــاه کــه در خدمت شــما هواداران 
بــودم، خوشــحالم بــه لطــف خــدا در 
حالی که تیم را با شــرایطی نامناســب 
و در جایــگاه دوازدهم جــدول تحویل 
گرفتم، امروز در شــرایطی هستیم که 
بــا تــلاش تمــام اعضای باشــگاه و تیم 
و حمایــت شــما عزیــزان بــرای اولیــن 
بــار در تاریــخ فعالیــت ایــن باشــگاه 
بــه موفقیت هایــی همچــون فینــال 
جــام حذفــی، کســب بهتریــن رتبه در 
لیــگ، دومیــن تیــم بــا کم  تریــن گل 
خــورده، تحویــل ۶ بازیکــن بــه تیــم 
ملــی بزرگســالان و امیــد رســیده ایم 

یجــاد کردیــم کــه  و شــرایطی را ا
کارشناســان اهــل فــن و مــردم اراک 
روی ثبــات فنــی تیــم حســاب ویــژه ای 
باز کرده و کار فنی این تیم را ستایش 
می کننــد.« او دربــاره جدایــی اش این 
طــور می گویــد: »بــا ایــن اتفاقــات و 
بــرای موفقیــت و پیشــرفت بیشــتر 
تیــم در آنچــه کــه مــردم عزیــز اراک 
اســتحقاق آن را دارنــد، از ۵ مــاه 
قبــل برنامه ریزی  هــای خــود را بــرای 
موفقیــت در فصل پیش رو آغاز کردم 
و مدیران باشــگاه را نیز در جریان این 
برنامه  هــا قــرار دادم و حتــی لیســت 
مــورد نظــرم را از مدت  هــا قبــل ارائــه 
کــردم امــا، بــا برگــزاری چنــد جلســه 
احســاس کــردم شــرایط و ابــزار بــرای 

ارتقــای جایــگاه آلومینیــوم و کســب 
موفقیت هــای بیشــتر مهیــا نیســت، 
لــذا تصمیــم گرفتــم در ایــن وضعیت 
بــا جدایی ام به تیــم فوتبال آلومینیوم 
کمــک کنــم. اعتقــاد دارم بــا توجــه به 
راهی که شــروع کردیم مردم اراک در 
فصول آینده مســتحق کسب بهترین 
نتایــج و رتبه هــای بالاتــری هســتند و 
خیلی دوست داشتم با وجود داشتن 
قرارداد در این مســیر کنار مردم عزیز 
اراک باشــم، امــا بــه هــر صــورت ابــزار 
موفقیــت را بــرای بهبــود نتایــج فراهم 
ندیــدم. به همین دلیل از مردم خوب 
و عزیز اراک حلالیت می طلبم و هرگز 
روز فینــال جــام حذفــی در ورزشــگاه 
آزادی و روزهایــم در اســتادیوم امــام 

خمینــی اراک را فرامــوش نمی کنــم.«
در حالــی کــه بــه نظر می رســد رحمتی 
بــا مســئولان نســاجی بــرای هدایــت 
تیم شــان در فصــل آینــده بــه توافــق 
رســیده امــا صــادق درودگــر مدعــی 
اســت که هنوز قراردادی امضا نشــده 
اســت.« تا این لحظه با هیچ گزینه ای 
بــه توافــق نرســیده ایم. مــا تاکنــون 
بــا ایشــان و ســاکت الهامــی مذاکــره 
کرده ایم و قرار است تا روز چهارشنبه 
بــا ۳ گزینــه دیگــر هــم جلســه برگــزار 
کنیــم و ســپس در جلســه بــا هیــأت 
مدیره روز چهارشــنبه سرمربی جدید 
را معرفــی کنیم.« امروز جلســه نهایی 
بــا گزینه هــا برگــزار و ســرمربی هــم 

معرفــی خواهــد شــد.

امروز جلسه نهایی با نساجی

رحمتی: شرایط را برای ارتقای جایگاه آلومینیوم مهیا ندیدم

رضا کرملاچعب

قرارداد مشروط با چادرملو

مهاجــم پیشــین پرســپولیس در روز عقــد قــرارداد بــا یکــی از تیم های لیگ 
دســته یــک، تــلاش خــود را بــرای بازگشــت بــه لیــگ برتــر انجــام داد. رضــا 
کرملاچعــب بازیکــن ســابق پرســپولیس و این فصل ون پــارس اصفهان، با 
عقد قراردادی به چادرملو اردکان پیوســت. این قرارداد یکســاله و مشروط 
اســت به طوری که اگر تا پانزدهم تیرماه ســال جاری با پیشنهاد تیمی لیگ 

برتــر مواجــه شــود، می تواند توافق بــا چادرملو را نادیــده بگیرد.

ابراهیم اشکش

جدایی در کمتر از یک هفته

ابراهیــم اشــکش کــه شــش روز پیــش هدایــت تیم فوتبــال خیبــر خرم آباد 
را برعهــده گرفتــه بــود، پــس از صحبــت بــا فــراز کمالونــد مدیرعامــل ایــن 
باشــگاه از جمع خیبری ها جدا شــد. اشــکش فصل گذشــته هدایت نفت 
مسجدســلیمان را بــر عهــده داشــت و نتوانســت مانــع ســقوط نفتی هــا به 
لیــگ دســته اول فوتبــال شــود. ایــن کــه چــرا جدایــی آنهــا خیلــی زود اتفاق 

افتــاد هنوز مشــخص نیســت.

صفا هادی

فقط ترانسفر به اروپا

باشگاه تراکتور رسماً اعلام کرد بازیکن عراقی این تیم تنها به یک شرط 
می تواند از جمع سرخپوشان جدا شود. سایت رسمی باشگاه تراکتور 
نوشت: »صفا هادی برای فصل آینده با باشگاه تراکتور قرارداد امضا کرده 
است و فقط در صورت پیوستن به یکی از باشگاه های معتبر در اتحادیه 
فوتبال اروپا )یوفا( می تواند از تراکتور جدا شود. بر این اساس پیشنهاد 
باشگاه های آسیایی نمی تواند قرارداد او با تراکتور را تحت تأثیر قرار دهد.«

 zسؤال و جواب

اکبر منتشلو
روزنامه نگار

 قهرمان فاصله زیادی 
با دیگر تیم ها نداشت
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